
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 29. posiedzeniu Senatu 

w dniu 4 listopada 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Konstantego Radziwiłła 

Szanowny Panie Ministrze! 

„Gazeta Wrocławska” z dnia 19 października 2016 r. donosi o bardzo złej sytuacji dolnośląskich pacjentów 

cierpiących na WZW typu C wywołane przez wirusa HCV nazywanego cichym zabójcą. W przypadku tej 

choroby ważna jest szybkość leczenia – nieleczona prowadzi do marskości wątroby lub raka wątroby. Obecnie 

ponad 400 Dolnoślązaków czeka na leczenie, ale pieniędzy w tym roku wystarczy na leczenie jedynie 109  

z nich. Wynika to z dużych dysproporcji w podziale środków na leczenie. I tak np. na terenie województwa 

mazowieckiego przeznaczono na ten cel 66 milionów zł w tym roku, a w województwie dolnośląskim jedynie 

17 milionów. 

Panie Ministrze, terapia jest bardzo droga (około 100 tysięcy zł za lek). Pacjenci do niedawna praktykowali 

kupowanie na własną rękę leków generycznych w Pakistanie i Indiach oraz ściąganie ich do Polski. Koszt 

takiego leku wynosił tylko około 3 tysięcy zł, zaś pacjent nie obciążał budżetu kwotą leku podawanego  

w Polsce. Jeśli wierzyć doniesieniom medialnym, ostatnio znacznie utrudniono dostęp do leków z Indii  

i Pakistanu. Narzucono dodatkowe wymogi certyfikowania sprowadzanych leków, co czyni import na własne 

potrzeby (w ramach jednej kuracji) praktycznie niemożliwym. 

Szanowny Panie Ministrze, w jaki sposób i kiedy planuje Pan rozwiązać problem z dostępem do leku  

na WZW typu C dla chorujących obywateli RP? 

Pozostaję z szacunkiem 

Jarosław Obremski 

 

 


